

في الشرق الاوسط Royal Society of Chemistry in the Middle East

ندواتناجحة

علوم الكيمياء. ولمزيد من المعلومات يمكن الاطلاع على مقال هذا الربع من السنة حول الشراكات الاستراتيجية. ولمزيد من المعلومات عن أي من خماتنا، يُرجى الاتصال بي عبر البريد الإلكتروني: abusaifw@rsc.org.

Wesam Abu Saif، المدير الإقليمي للمبيعات في الشرق الأوسط (مقره دبي)



: الوفود في ندوة الطاقة التي أقيمت بجامعة قطر Delegates at the Energy Symposium at Qatar University

مرحباً بكم في الطبعة الأولى من Royal Society of Chemistry in the الأولى من Middle East لعام 2014، حيث توضح لك الجهود التي نبذلها للترويج للكيمياء في المنطقة ودعمها والاحتفاء بها.

وتتسع أنشطتنا لتشمل التعليم والاعتمادات والمؤتمرات وسياسة العلوم والاستراتيجيات والشراكات التجارية والترويج للكيمياء بين العامة. علاوة على أننامن الناشرين الدوليين.

يسرنا أنا وستيوارت جوفان، مدير التطوير الدولي التابع لنا في الشرق الأوسط، رؤية العديد منكم في ندوات الطاقة الثلاث في ديسمبر، والتي أقيمت في جامعة الملك سعود بالمملكة العربية السعودية؛ ومعهد مصدر بالإمارات العربية المتحدة؛ وجامعة قطر. وقد حضر أكثر من 250 وفداً هذه الفعاليات والتي جمعت رواد الطاقة الشمسية ومجالات المواد وتخزين الكربون. ولقد قابلوا باحثين على أرقى مستوى لمناقشة كيفية التعامل مع التحديات في مجال التجارة والفرص المتاحة في منطقة الخليج. وتم التخطيط لعقد احتماعات للمتابعة في 2014 لتطوير حلول للمشكلات مثل تحلية المياه،

والحصول على وقود أنظف، مصادر الطاقة المستدامة.

ويعدهذا مثالاً جيداً على هدفنا للربط بي الشركات ذات العقول العبقرية في مجال



Symposia a success

Welcome to 2014's first edition of *Royal Society of Chemistry* in the Middle East, showing you how we promote, support and celebrate chemistry in your region.

Our activities span education, accreditation, conferences, science policy, strategic and corporate partnerships and the promotion of chemistry to the public. We are also an international publisher.

Myself and Stuart Govan, our International Development Manager in the Middle East were delighted to see so many of you at our three Energy Symposia in December, held at King Saud University, Saudi Arabia; Masdar Institute, UAE; and Qatar University. Over 250 delegates attended these events, which brought together world-leading figures from the solar energy, materials and

carbon storage fields. They met local high-profile researchers to discuss how to tackle energy challenges and opportunities

in the Gulf. Follow-up meetings are already planned in 2014 to develop solutions to problems such as water desalination, cleaner fuels and sustainable energy sources.

This is a great example of our aim to connect companies with the brightest minds in the chemical sciences. See this quarter's article on strategic partnerships for more information. And for more information on any of our services, please contact me at abusaifw@rsc.org.

Wesam Abu Saif, Middle East Regional Sales Manager (based in Dubai)

...first issues out now and free to access...



Register your library today for free access to these new journals at www.rsc.org/libraryfreeaccess

بدايةنشطةللعام

نتمنى أن نرى الكثير منكم في مجموعة الفعاليات القادمة:

منتدى الصناعات التحويلية السعودية في ينبع الصناعية، بالمملكة العربية السعودية، 5-4 مارس 2014. ويسعدنا تلقي الدعوة لعمل معرض في هذا الحدث المرموق، والذي يقدم ملتقى ممتاز وفرصة لبناء شراكات استراتيجية بهدف الابتكار. وإذا أردت معرفة المزيد حول كيف يمكن أن تستفيد شركتك من العمل معنا، اتصل بريتشارد بورت، رئيس الشراكات الاستراتيجية والتجارية عبر البريد الإلكتروني: porter@rsc.org.

المؤتمر السنوي رقم 20 لجمعية المكتبات المتخصصة في الخليج العربي، الدوحة، قطر، 27-25 مارس 2014. ندعو أخصائيو المكتبات الانضمام إلينا في جناحنا للتعرف على المزيد من حزم النشر التي نقدمها، والكتب، وقاعدة بيانات كيم سبايدر.

مؤتمر ANKOSLink 2014، بأنطاليا تركيا، 20-18 أبريل 2014. نحن راع ذهبي في هذا الحدث الهام للمتخصصين الأتراك في المكتبات. وإذا كنت ستشرفنا بحضورك، وتود التنسيق لعقد اجتماع للحديث عن حزم النشر لدينا، بما فيها RSC Gold، والحزمة المتميزة ذات الـ41 دورية، وقواعد البيانات والمجلات، يُرجى الاتصال بي عبر البريد الإلكتروني: abusaifw@rsc.org.

A busy start to the year

We hope to catch up with many of you at a range of forthcoming events:

Saudi Downstream in Yanbu Al-Sinaiyah, Kingdom of Saudi Arabia, 4-5 March 2014. We are delighted to have been invited to exhibit at this very prestigious event, which provides an excellent forum to build strategic partnerships for innovation. If you would like to know more about how your company can benefit from working with us, contact Richard Porte, Head of Strategic and Commercial Partnerships at porter@rsc.org.

20th Annual Conference of the Special Libraries Association Arabian Gulf Chapter, Doha, Qatar, 25-27 March 2014. Librarians should join us at our stand to find out more about our publishing packages, books and ChemSpider. Plus there will be a chance to win a Google Nexus 7. We look forward to seeing you in Doha.

ANKOSLink 2014 Conference, Antalya, Turkey, 18-20 April 2014. We are Gold sponsors at this vital event for Turkish librarians. If you are attending, and would like to arrange a meeting to talk about our publishing offerings, including RSC Gold, our premium package of 41 international journals, databases and magazines, please contact me at abusaifw@rsc.org.



Join us on our stand at the Gulf SLA in Doha

تسليط الضوء ... الشراكات الاستراتيجية

نسعى بمساعدة شركائنا الاستراتيجيين إلى خلق برنامج قوي للأنشطة التعليمية، والسياسة العلمية، والتعلمية، والتطوير الدولي مما يسمح للقطاع الصناعي بالازدهار ومواجهة التحديات التي ستظهر في المستقبل. ويمكننا التأكيد على امتلاك شركائنا الاستراتيجيين للمعرفة والمهارات اللازمة لدفع عجلة الابتكار؛ مما سيكون له كبير الأثر على تحسين السمعة العامة للشركة.

ومن الأمثلة الممتازة على ذلك، شراكتنا مع بي بي تشاينا، والتي تعكس قدرتنا على التوصيل بين الشركات ذات الخبراء العالميين. ولقد شاركنا معهم في الندوة الدولية المشهورة عن علم احتكاك المفصلات ومواد التشحيم. كما شهد الحدث وجود خبراء عالميين بلغ عددخم 300 أكاديمي؛ ما بين مهندسين، وعلماء في الصناعة من 23 دولة. وقد تضمن الحدث مسابقة بين الطلاب، مما فتح الباب أمام بي بي على نبع من المواهب الشابة في مجال الكيمياء وعدد من العلماء المحتملين وقوة العمل المستقبلية، وقدم الفرص للتعرف على المؤسسات الأكاديمية ومقابلة المساهمين المحتملين. وقد اعتمد هذا الحدث على نجاح مؤتمر 2011 حول الطاقة النظيفة في داليان بالصين، وهو الحدث الأول لنا مع بى بى تشاينا.

أثناء مشاركتنا، بهرتني إمكانية تواصل الجمعية الملكية للكيمياء مع شبكة استثنائية من الخبراء الأكاديميين من مختلف أنحاء العالم." د/ أنجلو أموريلي – زميل الجمعية الملكية في كندا، ونائب رئيس العلوم والتكنولوجيا في بي بي تشاينا.

لمزيد من المعلومات حول الشراكات الاستراتيجية ولطلب نسخة من نشرتنا، يُرجى الاتصال بريتشارد بورت عبر البريد الإلكتروني:porter@rsc.org.

Spotlight on... Strategic Partnerships

With the help of our strategic partners we aim to create a robust programme of educational activities, scientific policy and international development that will allow the industry sector to thrive and rise to the challenges that it will face in the future. We can ensure strategic partners have the knowledge and skills they need to accelerate innovation; this will serve to enhance their overall business reputation.

Our partnership with BP China is a great example of how we can connect companies with global experts. We collaborated with them on a bespoke International Symposium on Tribology and Lubricants. The event saw global experts address around 300 academics, engineers and industrial scientists from 23 countries. It included a student competition, which introduced BP to a pool of talented new chemists and potential future workforce, and provided opportunities to link with academic institutions and meet potential collaborators. This event built on the success of the 2011 Conference on Clean Energy in Dalian, China, our first event with BP China.

"During our collaboration, I've been impressed by the Royal Society of Chemistry's access to an exceptional network of academic experts from across the world."

Dr Angelo Amorelli FRSC, Vice-President of Science & Technology, BP China

For more information on strategic partnerships and to request a copy of our brochure, contact Richard Porte at **porter@rsc.org**.



نشرةشراكتناالاستراتيجية Our strategic partnership brochure



مروة حليمة ومروة ناحولي من الجامعة العربية ببيروت تتلقيان نسختيهما من

Marwa Halimeh and Marwa Nahouli from the Beirut Arab University receive their copies of The Merck Index*

المسابقة الدولية للكيمياء العضوية 2014

لقد سعدنا بتمويل المسابقة الدولية للكيمياء العضوية 2014 التي أقيمت في الجامعة الأمريكية ببيروت في لبنان. وتنافس بها84 فريق، تضمنوا مشاركين من لبنان، وتركيا، والإمارات العربية المتحدة، ومصر. وبعد منافسة شديدة في جولة الأسئلة، فازت مروة حليمة ومروة ناحولي من جامعة بيروت العربية. وحصل الفريق الفائز على نسختين من The Merck Index*.

*The name THE MERCK INDEX is owned by Merck Sharp & Dohme Corp., a subsidiary of Merck & Co., Inc., Whitehouse Station, N.J., U.S.A., and is licensed to The Royal Society of Chemistry for use in the U.S.A. and

2014 International Organic Chemistry Competition

We were delighted to sponsor the 2014 International Organic Chemistry Competition at the American University of Beirut in Lebanon. 84 teams competed, including participants from Lebanon, Turkey, the UAE and Egypt. Following a very competitive round of guestions, Marwa Halimeh and Marwa Nahouli, from the Beirut Arab University, emerged as winners. Two copies of The Merck Index* were provided to the winning team.

*The name THE MERCK INDEX is owned by Merck Sharp & Dohme Corp., a subsidiary of Merck & Co., Inc., Whitehouse Station, N.J., U.S.A., and is licensed to The Royal Society of Chemistry for use in the U.S.A. and

The Library Advisory Board needs you!

Want to have more influence on our publishing process?

Want to make us aware of the issues that really matter to librarians?

Want to help us make the right the decisions?

We'd love to know what you think.

The Royal Society of Chemistry's LAB is a forum that gives you and other expert librarians the opportunity to share your views.

To join, please contact espleym@rsc.org